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P r o t o k ó ł    Nr  XXXVI/2022 
 

z  Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim 

z  dnia  22  lutego  2022  roku 

odbytej w sali posiedzeń 

Urzędu Miejskiego w Kamieniu Krajeńskim 

w  godzinach  od  830  do  1030 

 
Otwarcia XXXVI sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim dokonał 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim – Kazimierz Warylak.  

Stwierdził, że na stan ogólny 15 radnych w obradach XXXVI sesji 
uczestniczy 15 radnych (1 radny za pośrednictwem aplikacji TEAMS), co 
stanowi quorum uprawniające Radę Miejską do podejmowania uchwał.  

Następnie powitał wszystkie osoby uczestniczące w sesji oraz 
przedstawił proponowany porządek obrad.  

 
Porządek obrad XXXVI Sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim:     
1. Otwarcie sesji: 

    a/ stwierdzenie quorum 
    b/ przedstawienie porządku obrad 

 
2. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej. 
 

3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Szkolnego 

Schroniska Młodzieżowego w Dąbrowie. 
      a/ wprowadzenie do tematu – Dyrektor MGZUO  

      b/ dyskusja 
      c/ podjęcie uchwały Nr XXXVI/244/2022   
 

5. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz określenia wysokości 

stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.   
      a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz 
      b/ dyskusja 

      c/ podjęcie uchwały Nr XXXVI/245/2022   
 
6. Podjęcie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 

ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 
      a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz   
      b/ dyskusja 

      c/ podjęcie uchwały Nr XXXVI/246/2022   
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7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Programu 

usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień 
Krajeński.   

      a/ wprowadzenie do tematu – Burmistrz   
      b/ dyskusja 
      c/ podjęcie uchwały Nr XXXVI/247/2022   

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania ze 
świetlicy wiejskiej w Radzimiu.   

      a/ wprowadzenie do tematu – Inspektor  
      b/ dyskusja 

      c/ podjęcie uchwały Nr XXXVI/248/2022   
 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński. 
     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik                           

     b/ dyskusja 
     c/ podjęcie uchwały Nr XXXVI/249/2022 
 

10. Uchwała zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński 
na rok 2022.   

     a/ wprowadzenie do tematu – Skarbnik             
     b/ dyskusja 

     c/ podjęcie uchwały Nr XXXVI/250/2022   
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza 

Kamienia Krajeńskiego. 
      a/ wprowadzenie do tematu – Przewodnicząca Komisji SWiP  

      b/ dyskusja 
      c/ podjęcie uchwały Nr XXXVI/251/2022   
 

12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 
      a/ wprowadzenie do tematu – Przewodnicząca Komisji SWiP  
      b/ dyskusja 

      c/ podjęcie uchwały Nr XXXVI/252/2022   
 

13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 
      a/ wprowadzenie do tematu – Przewodnicząca Komisji SWiP  
      b/ dyskusja 

      c/ podjęcie uchwały Nr XXXVI/253/2022   
 
14. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące.  

 
15. Zamknięcie obrad sesji.    

 
Radni jednogłośnie 15 głosami za przyjęli przedstawiony porządek 

obrad (imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji). 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim stwierdził, że 

Rada Miejska na XXXVI sesji obradować będzie wg przedstawionego 
porządku obrad.      

 
Ad.2. Przyjęcie protokołu z XXXV sesji Rady Miejskiej. 
 

Radni jednogłośnie 15 głosami za przyjęciem protokołu z XXXV sesji 
Rady Miejskiej. 

 

Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad.3. Informacja Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 

Informacja z działalności w okresie międzysesyjnym – w załączeniu do 

protokołu z sesji. 
  

Wobec braku dyskusji przystąpiono do kolejnego punktu obrad. 
 
Ad. 4. Wprowadzenia do tematu dokonała Dyrektor Miejsko – Gminnego 

Zespołu Usług Oświatowych w Kamieniu Krajeńskim – Joanna Miotk.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak zapytał czy Pan Burmistrz 

potwierdza wstępne ustalenie odnośnie przeznaczenia budynku po likwidacji 
schroniska.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jest to bardzo trudne pytanie             
z uwagi na ogromne środki finansowe potrzebne na remont budynku. Jeżeli 

na ten cel nie będą mogły zostać wykorzystane „środki covidowe” to nie 
będzie żadnego remontu. Czas pokaże czy nastąpi sprzedaż czy inne 

zagospodarowanie budynku. Temat będzie analizowany. Poinformował                    
o wysłanym zapytaniu do Wojewody dot. wykorzystania tych środków.    
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Uchwała Nr XXXVI/244/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
22 lutego 2022 roku w sprawie zamiaru likwidacji Szkolnego Schroniska 
Młodzieżowego w Dąbrowie, podjęta została w następujący sposób: 
11 głosów za 
  2 głosy przeciw (N. Marciniak, S. Skaja) 

  2 głosy wstrzymujące się (P. Delekta, K. Warylak) 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad. 5. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 

Krajeńskiego – Wojciech Głomski.   
 
Radny Sebastian Skaja podkreślił, że tradycyjnie jest przeciwko podwyżkom 

dla mieszkańców. Wspomniał o rodzinach wieloosobowych. Radny uważa, że 
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gmina nie robi nic, aby uszczelnić system. Chciałby, aby były częstsze 

kontrole ZGKiM Sp. z o.o. Stwierdził, że właściciele firm nie zawsze dostają 
pokwitowania wywozu. Z wielu firm były takie zgłoszenia. Radny podkreślił, 

że w ubiegłym roku słyszał, że podwyżka będzie obowiązywała lata,                       
a tymczasem jest kolejna podwyżka o 2,50 zł. Stwierdził, że podziwia 
radnych, którzy jednogłośnie są za tymi podwyżkami. Podkreślił, że wiele 

osób w gminie jest biednych i 10 czy 20 zł dodatkowo rocznie to są dla nich 
duże pieniądze.        
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że odnośnie sposobu odbioru 
odpadów prowadzone są rozmowy, aby to wszystko uszczelnić. Ma nadzieję, 

że uda się to wyeliminować. Podkreślił również, że podwyżka jest 
umiarkowana. Nawiązał do kosztów paliwa i kosztów osobowych. Stwierdził, 
że cena za odbiór odpadów komunalnych jest bardzo wyważona.   

 
Radny Marek Betin kolejny raz zachęcił do wdrożenia aplikacji 

przypominającej o odbiorze odpadów. Roczny koszt wynosi 800 zł. Pierwsze   
3 miesiące są testowane bezpłatnie. Jeżeli aplikacja nie sprawdzi się to 
można z niej zrezygnować. Można ustawić przypomnienie o odbiorze 

odpadów czy sposobie ich segregacji. Aplikacja ta sprawdziła się w Gminie 
Więcbork. Zaproponował, aby jeszcze raz przemyśleć ten temat.  
 

Radna Natalia Marciniak podkreśliła, że popiera radnego Marka Betina 
twierdząc, że taka przypominajka powinna być. Kto nie chce to oczywiście 

nie musi z tego korzystać. Jest 3 miesięczny okres testowy. Okazałoby się czy 
mieszkańcy potrzebują takiej aplikacji. Radna zapytała również o sprawę 
powstania RIPOK-u na terenie Powiatu Sępoleńskiego. Nawiązała do pisma 

wystosowanego do Marszałka. Zapytała czy Pan Burmistrz podjął jakieś inne 
działania.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że jeśli chodzi o RIPOK to jest to 
sprawa całego powiatu i wszyscy są za. Sprawa trafiła do Zarządu 

Województwa Kujawsko – Pomorskiego gdzie następnie miało zostać 
skierowane pismo do Ministerstwa wyrażające zgodę na powstanie RIPOK-u. 
Powinno to zostać ujęte w systemie krajowym. Wstępnie Marszałek 

zakomunikował, że powstanie RIPOK-u będzie obciążeniem dla całego 
powiatu. Są to duże koszty, ale nikt się od tego nie uchyla. Jeżeli będzie 

przyzwolenie na powstanie RIPOK-u to temat zostanie szczegółowo 
omówiony. Wstępne miejsce wskazane zostało na terenie Gminy Sępólno 
Krajeńskie. Zostało to zaakceptowane przez pracowników Urzędu 

Marszałkowskiego. Burmistrz podkreślił, że sprawa jest w toku i oby została 
pomyślnie zakończona.  
 

Radny Jarosław Dobek odniósł się do podwyżek i kosztów. Stwierdził, że                
w uzasadnieniu brakuje jasnej informacji dot. porównania wzrostu kosztów 

stałych, które gmina musi ponosić przy wywozie nieczystości do Bladowa. 
Uświadomiłoby to mieszkańcom, że to nie jest dobrowolna decyzja,                       
a wymuszona przez sytuację. Uważa, że koszty są zbyt duże, aby powiat 

udźwignął utworzenie RIPOK-U. Stwierdził, że jest to dobry kierunek i dobra 
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myśl, ale wątpi w realizację. Odniósł się do działalności operatora 

obsługującego system. Radny zauważa pewne dobre symptomy organizacyjne 
m.in. poprawa pracy, która wpływa na koszty. Radny ma nadzieję, że 

podwyżki nie będą bez końca. Podkreślił, że są koszty, które nie zależą od 
gminy. Zastanawiał się również czy gminę stać na dokładanie do tzw. 
systemu śmieciowego. Podkreślił, że zasobność mieszkańców jest 

ograniczona. Ma nadzieję, że cały system zostanie zmieniony, ponieważ nie 
funkcjonuje on prawidłowo. Segregacja nie przynosi efektu. Radny chciałby, 
aby mieszkańcy wiedzieli, że pewnych rzeczy nie da się przeskoczyć.        

 
Burmistrz Wojciech Głomski nawiązał do całego systemu gdzie 50% zabiera 

Marszałek. Gdyby zostały obniżone opłaty pobierane na ochronę środowiska 
przez Urząd Marszałkowski to ceny mogłyby być dużo niższe. Na dzień 
dzisiejszy zgodnie z ustawą musi być opłata do Urzędu Marszałkowskiego. 

Podkreślił, że inflacja wzrosła i wszystko drożeje. Uważa, że przedstawione 
koszty są wyważone.   

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak stwierdził, że trzeba robić 
wszystko, aby powstał RIPOK na terenie Powiatu Sępoleńskiego.  

 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr XXXVI/245/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
22 lutego 2022 roku w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz określenia wysokości stawki 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, podjęta została                        
w następujący sposób: 
12 głosów za 

  2 głosy przeciw (S. Skaja, B. Januszewski) 
  1 głos wstrzymujący się (S. Lubińska) 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad. 6. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 

Krajeńskiego – Wojciech Głomski.   
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Uchwała Nr XXXVI/246/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
22 lutego 2022 roku w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych 
przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu 
nieczystości ciekłych, podjęta została 13 głosami za, przy 2 głosach 
wstrzymujących się (B. Januszewski, S. Lubińska). 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
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Ad. 7. Wprowadzenia do tematu dokonał Burmistrz Kamienia 

Krajeńskiego – Wojciech Głomski.   
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Uchwała Nr XXXVI/247/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
22 lutego 2022 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest Gminy Kamień Krajeński, 
podjęta została jednogłośnie 15 głosami za. 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad. 8. Wprowadzenia do tematu dokonała Inspektor – Natalia 

Szczepańska.   
 

Radny Jarosław Dobek podkreślił, że zarządcą świetlicy w Radzimiu jest 
Dyrektor MGOK. Zapytał jak jest uregulowane użytkowanie przez OSP.   
 

Inspektor Natalia Szczepańska odpowiedziała, że świetlica jest obiektem 
przeznaczonym dla wszystkich mieszkańców, organizacji, które funkcjonują 
w gminie, zarówno KGW czy OSP. Jednostki te mogą realizować swoje 

działania statutowe, odbywać zebrania, spotkania integracyjne.   
 

Radny Jarosław Dobek zapytał o uregulowanie stosunków użytkowania            
w Małej Cerkwicy. Rachunki przychodzą na OSP. Świetlica z kolei podlega 
pod MGOK. Nie jest to uporządkowane. Poprosił o pochylenie się nad tym 

problemem. Stwierdził, że strażacy mają pretensje, że rachunki podnoszą im 
koszty, a środki za wynajem świetlicy trafiają do MGOK. Według radnego być 

może taki regulamin przydałby się w Małej Cerkwicy.    
 
Radny Dariusz Foleżyński nawiązał do wypowiedzi dot. korzystania 

mieszkańców z świetlic z własnej inicjatywy. Radny nie zgodził się z tym, 
ponieważ gdy mieszkańcy chcą zorganizować jakieś spotkanie muszą 
zapłacić za tę świetlicę. Stwierdził, że należy się temu przyjrzeć.   

 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak podkreślił, że jest cennik, 

który obowiązuje we wszystkich świetlicach. Wszędzie jest ten sam problem. 
 
Burmistrz Wojciech Głomski poinformował, że Pan Dyrektor MGOK 

przebywa na urlopie. Po 1 marca przeprowadzone zostaną rozmowy w tym 
zakresie. Podkreślił, że rozumie pobieranie opłat za imprezy komercyjne np. 
wesela, chrzciny. Świetlice natomiast mają służyć wszystkim. Należy 

wyjaśnić tę sprawę. Podkreślił, że Pan Dyrektor jest młodym Dyrektorem, ale 
dużo już zrobił. Pozytywnie odniósł się do przeprowadzonego remontu                 

w MGOK. Podkreślił, że postara się wyjaśnić sprawę świetlic. Następnie 
poinformuje o rezultatach tych rozmów.   
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Inspektor Natalia Szczepańska dodała, że w przypadku świetlic, które są                

w okresie trwałości projektów unijnych (świetlice w Zamartem i Radzimiu), 
nie może być prowadzona działalność komercyjna.  

   
Radny Jarosław Dobek podkreślił, że dla uregulowania wszystkich zasad 
wskazane byłoby opracowanie regulaminów dla wszystkich świetlic. 

Podkreślił, że zdaje sobie sprawę z tego, że Pan Dyrektor musi dbać o interes 
i dobro powierzonego mienia. Z kolei świetlice budowane były w wielu 
przypadkach w czynie społecznym. Starszym osobom może być przykro, 

dlatego należy uregulować te sprawy.     
 

Radna Ewa Wiese nawiązała do wypowiedzi radnego Foleżyńskiego. 
Podkreśliła, że są cenniki , ale w przypadku organizacji różnych imprez przez 
organizacje społeczne to jest już indywidulana sprawa. Stwierdziła, że np. 

KGW nie będzie płaciło od ilości osób za zorganizowanie np. Dnia Kobiet czy 
Dnia Matki.     

 
Radny Jarosław Dobek zapytał z czego to wynika. Cennik powinien być 
podstawą.  

 
Radna Ewa Wiese podkreśliła, że są to organizacje współpracujące z kulturą.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski dodał, że świetlice mają służyć społeczeństwu. 
W tym celu przekazywane są środki.  

 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr XXXVI/248/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
22 lutego 2022 roku w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania ze świetlicy 
wiejskiej w Radzimiu, podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 
Ad. 9. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 

Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.   
 

Radny Jarosław Dobek zapytał o kwotę 300.000 zł jako udział własny                
w przebudowie oczyszczalni ścieków.  
 

Skarbnik Piotr Gustyn odpowiedział, że te 300.000 zł jest na rewitalizację 
parku.  
 

Radny Jarosław Dobek poprosił o przedstawienie całego zamysłu inwestycji 
związanej z modernizacją oczyszczalni ścieków. Podkreślił, że chodzi o duże 

środki. Poprosił o informację dotyczącą zakresu, celowości oraz kosztów tej 
inwestycji. Stwierdził, że inwestycje gminne, które są realizowane powinny 
być dobrze przemyślane.   
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Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że zostanie przedstawiony zakres 

inwestycji. Dokumentację przygotowywał Prezes. Inwestycja została 
zaakceptowana, prawdopodobnie w granicy 90% środków zewnętrznych. 

Temat pojawiał się już od dłuższego czasu, ale gminy nie było stać na taką 
inwestycję.  
 

Radny Bogdan Januszewski stwierdził, że o 300.000 zł zwiększa się kwotę na 
park. Zastanawiał się co za kwotę 2 mln 700 tys. zł można zrobić w tym 
miejscu. Podkreślił, że są to ogromne środki, a ma być dołożone 300.000 zł. 

Radny obawia się, że to nie jest koniec. Uważa, że nie należy dokładać tej 
kwoty.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że gmina jest już po przetarg. 
Zwrócił uwagę na rosnące ceny. Stwierdził, że jeżeli odwołany zostałby 

przetarg i ogłoszony na nowo to nie wierzy, że ceny zostałyby na takim 
samym poziomie. Poprosił o zaakceptowanie tej kwoty z uwagi na wysokie 

środki zewnętrzne. Gdyby nie środki zewnętrzne inwestycja nie mogłaby 
zostać wykonana.   
 

Skarbnik Piotr Gustyn dodał, że złożone zostały oferty i gmina jest w trakcie 
rozstrzygania przetargu.  
 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że jeżeli nie będzie akceptacji tej 
kwoty to przetarg musi zostać odwołany.   

 
Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 
Uchwała Nr XXXVI/249/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
22 lutego 2022 roku zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Kamień Krajeński, podjęta została 14 głosami 
za, przy 1 głosie przeciw (B. Januszewski). 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad. 10. Wprowadzenia do tematu dokonał Skarbnik Miasta i Gminy 
Kamień Krajeński – Piotr Gustyn.   

 
Radny Jacek Kucharski w imieniu strażaków OSP z Kamienia Krajeńskiego 
podziękował za to, że udało się znaleźć środki, aby dofinansować nowy 

samochód strażacki. Od wielu lat pytano kiedy uda się pozyskać nowy 
samochód. Kiedy pojawił się na liście była wielka euforia, ale jak okazało się 
ile trzeba dołożyć nie było już tak ciekawie. Podziękował Wysokiej Radzie, 

Panu Burmistrzowi i Skarbnikowi za przekazanie środków.  
 Następnie nawiązał do doświetlania przejść dla pieszych, na wzór 

Zamartego, zwiększając w tej sposób bezpieczeństwo mieszkańców całej 
gminy. 
 Poruszył również temat dotacji dla powiatu na budowę chodników przy 

drogach powiatowych. Zgłosili się do radnego zaniepokojeni mieszkańcy 
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osiedla pod Dąbrowę, że nie będzie chodnika. Twierdzą, że jeżeli nie uda się 

wykonać w całości to chcą chociaż 50 czy 100 metrów tego chodnika. 
Wpłynie to na zwiększenie bezpieczeństwa mieszkańców. Radny podkreślił, 

że każdy marzy, aby inwestycje realizować od początku do końca. 
Mieszkańcy będą zadowoleni chociaż z kawałka chodnika.      
 

Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że środki na straż to wspólna 
inicjatywa z całą Radą. Nadmienił również, że doświetlenie przejść dla 
pieszych zostało pozytywnie odebrane przez społeczeństwo. Jeżeli będzie taka 

możliwość to nastąpi kontynuacja. Poinformował również o złożeniu wniosku 
do Starosty Sępoleńskiego w związku z kończącym się okresem naprawczym 

finansów powiatu, o zwiększenie środków ze strony powiatu do 50 tys. zł. 
Gmina przekazywałaby drugie 50 tys. zł. Za kwotę 100 tys. zł można trochę 
więcej zrobić.    

 
Radny Jarosław Dobek nawiązał do dokładanych środków do inwestycji. 

Zapytał jak wyglądają wskaźniki bezpieczeństwa finansów gminy. Podkreślił, 
że zbliżamy się powoli do 20% budżetu. Radny jest zaniepokojony.   
 

Skarbnik Piotr Gustyn nawiązał do wysokości wskaźników długu. 
Maksymalna kwota określona była przy projekcie budżetu. W projekcie był 
dług podwojony, ponad 4 mln zł. Na sesji styczniowej zdjęte zostało około             

3 mln z tego długu. Zastąpione zostało to nadwyżką znaczoną z roku 
poprzedniego. W tej chwili nastąpił powrót do długu 2 mln zł, a było ponad            

4 mln zł. Skarbnik stwierdził, że wskaźniki się bardzo mocno poprawiły. Jest 
to bezpieczna kwota. W marcu ostatecznie okaże się jak dług będzie się 
kształtował. Podkreślił, że gospodarowanie długiem jest bezpieczne.    

 
Radny Jarosław Dobek podziękował Skarbnikowi za informację i za 

uspokojenie. Podkreślił, że potrzeb jest naprawdę dużo. Radny zadał to 
pytanie, ponieważ zastanawiał się na jak dużo gmina może sobie jeszcze 
pozwolić. Nawiązał do samochodu strażackiego oraz budowy chodników.  

 
Skarbnik Piotr Gustyn zwrócił uwagę, że zadłużenie jest głównie tam gdzie są 
środki zewnętrzne. Wówczas zadłużenie jest najbardziej racjonalne                       

i wskazane.  
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
Uchwała Nr XXXVI/250/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
22 lutego 2022 roku zmieniająca uchwałę Rady Miejskiej w Kamieniu 
Krajeńskim w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Kamień Krajeński na rok 
2022, podjęta została 14 głosami za, przy 1 głosie przeciw (B. Januszewski). 
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
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Ad. 11. Wprowadzenia do tematu dokonała Przewodnicząca Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji – Sabina Lubińska.   
 

Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 
odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
Uchwała Nr XXXVI/251/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
22 lutego 2022 roku w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Kamienia 
Krajeńskiego, podjęta została jednogłośnie 15 głosami za.  
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad. 12. Wprowadzenia do tematu dokonała Przewodnicząca Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji – Sabina Lubińska.   

 
Wobec braku dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak 

odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
Uchwała Nr XXXVI/252/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
22 lutego 2022 roku w sprawie rozpatrzenia wniosku, podjęta została                 
14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się (N. Marciniak).  
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 
 

Ad. 13. Wprowadzenia do tematu dokonała Przewodnicząca Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji – Sabina Lubińska.   
 

Radny Bogdan Januszewski poprosił, aby przed wycięciem każdego drzewa 
zastanowić się czy drzewo to z rok lub 2 nie mogłoby jeszcze postać. Dla 

pszczelarza lipy są bardzo ważne.  
 
Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że drzewa zostały uszkodzone                

w wyniku wichury. Usuwane są tylko te drzewa gdzie jest taka konieczność. 
Nawet zostały takie z usuniętymi konarami. Nie chodziło o wycięcie, ale               
o bezpieczeństwo użytkowników drogi. Wspomniał o nasadzanych drzewkach 

i przekazywanych lipach pszczelarzom.    
 

Radny Bogdan Januszewski podkreślił, że nie ma pretensji do tego co zostało 
już wycięte. Chodzi o to, aby zastanowić się przy następnych wycinkach.  
 

Radny Jarosław Dobek podkreślił, że trudno radnym ocenić stan drzew. 
Ocena dokonana została przez RDOŚ. W takim przypadku nie powinno się 
dyskutować, a bezpieczeństwo użytkowników drogi jest najważniejsze.   

 
Radny Bogdan Januszewski stwierdził, że nie powiedział, że radni mają 

decydować. Prosił, aby się nad każdym drzewem zastanowić.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz Warylak stwierdził, że drzewa te 

rosną przy drodze powiatowej i taki miód nie jest najlepszej jakości. 
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Wspomniał o przekazywany drzewkach podkreślając, że lipa bardzo szybko 

rośnie.  
 

Radna Sabina Lubińska dodała, że jest również dokumentacja fotograficzna 
świadcząca o tym, że drzewa te nie były do uratowania.  
 

Wobec braku dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Miejskiej Kazimierz 
Warylak odczytał treść uchwały w przedmiotowej sprawie. 
 
Uchwała Nr XXXVI/253/2022 Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim z dnia 
22 lutego 2022 roku w sprawie rozpatrzenia wniosku, podjęta została                
14 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się (B. Januszewski).  
 
Imienny wykaz głosowania – w załączeniu do protokołu z sesji. 

 
Ad.14. Informacje, komunikaty oraz sprawy bieżące.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski nawiązał do ostatniej nawałnicy. Poinformował 
o ilości i miejscach zdarzeń z tym związanych. 

Silny wiatr dał się we znaki mieszkańcom powiatu sępoleńskiego. 
Praktycznie cały powiat sępoleński był bez prądu przez kilkanaście godzin,   
a strażacy mieli dużo pracy. Mowa przede wszystkim o uszkodzonych 

dachach, zerwanych liniach energetycznych oraz połamanych drzewach. 
Warto również podkreślić, że w powiecie sępoleńskim na szczęście nikomu 

nic się nie stało. W związku z silnym wiatrem strażacy z powiatu 
sępoleńskiego interweniowali 108 razy.  

Na terenie całej Polski doszło do awarii linii alarmowej 112. Przez kilka 

godzin setki połączeń czekały w kolejce do dyspozytorów. Wiele osób w ogóle 
nie mogło zrealizować połączenia.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski poinformował również, że w miesiącu marcu 
odbędą się zebrania na terenie Gminy Kamień Krajeński.  

 
Radny Jarosław Dobek przekazał zapytanie od komendanta gminnego OSP 
czy otrzymał Pan Burmistrz wniosek w sprawie podwyższenia ekwiwalentu za 

wyjazdy OSP na akcje, a jeśli tak to kiedy zostanie rozpatrzony. 
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że wniosek wpłynął. 
Rozpatrywany będzie w najbliższym czasie, ale nie wiadomo czy pozytywnie 
czy negatywnie.  

 
Radny Eugeniusz Stryszyk zapytał o boczną ulicę w Płociczu, na którą prosił 
o zestaw tłucznia. Nie zostało nic dowiezione. Zapytał również czy jest 

rozstrzygnięty przetarg na dostarczanie tłucznia.   
 

Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że zorientuje się w tej sprawie,              
a przetarg jest rozstrzygnięty.  
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Radny Sebastian Skaja podziękował strażakom za to co zrobili dla 

mieszkańców gminy podczas nawałnicy. Wielu strażaków ochotników nie 
spało ponad dobę. Podziękował za wszelkie podejmowane działania.  

 
Radna Sabina Lubińska poprosiła Pana Burmistrza o ponaglenie Starostwa 
w sprawie przywrócenia linii komunikacyjnej PKS do Bydgoszczy. Sprawa 

ciągnie się od października.   
 Poinformowała również o aplikacji informacyjnej funkcjonującej                
w Chojnicach. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że temat można przeanalizować.  

 
Radny Bogdan Januszewski zapytał o pracowników na pracach społecznie – 
użytecznych. Pracownicy nie otrzymują żadnego sprzętu. Zapytał kto 

powinien ich wyposażyć w potrzebne narzędzia. Zapytał dlaczego została 
podjęta taka decyzja.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że pracownicy zostali 
oddelegowani do sołtysów, a oni dysponują sprzętem. Jeżeli są braki to prosił 

o informację i uzupełnienie. Zajmuje się tym MGOPS, ponieważ prace te 
wykonywać mogą osoby korzystające z pomocy MGOPS.  
 

Radny Bogdan Januszewski zapytał czy sprzęt zakupują pracownicy czy 
sołectwo. 

 
Burmistrz Wojciech Głomski odpowiedział, że sołectwo.  
 

Radna Natalia Marciniak również nawiązała do wniosku w sprawie 
ekwiwalentu, który wpłynął w styczniu. Zapytała dlaczego nie zostało to 

przedstawione na komisji. Opowiedziała się za podwyższeniem ekwiwalentu. 
 Nawiązała również do aplikacji, o której mówiła Pani Lubińska. Nie 
tylko Gmina Chojnice ma taką aplikację, ale również Debrzno. Aplikacja ta 

sprawdza się. Są w niej zamieszczane różne ważne informacje. Istnieją 
dofinansowania na takie aplikacje. Nawiązała do aplikacji kiedy  śmieci.  
 Wspomniała również o złożonej interpelacji dotyczącej poprawy 

bezpieczeństwa mieszkańców Orzełka. Poprosiła, aby podczas spotkania               
z przedstawicielami GDDKiA Pan Burmistrz poruszył ten temat.  

 
Burmistrz Wojciech Głomski podkreślił, że docenia pracę strażaków. 
Przypomniał o środkach przekazywanych na straże i doposażenie. 

 Odnośnie GDDKiA wspomniał, że rozmawiał z kierownikiem rejonu, ale 
stanowisko musi zostać określone na piśmie. Sprawa ta była już poruszana 
kilka razy. Nie było wówczas przychylności GDDKiA.   

 
Radny Dariusz Foleżyński poinformował, że zgodnie z ustawą ekwiwalent 

będzie musiał być ustalany co 2 lata. Wspomniał o poświęcaniu swojego 
czasu przez ratowników na wyjazdy na akcje. Poinformował również, że są 
jednostki, w których strażacy nie pobierają ekwiwalentu dla siebie,                

a przeznaczają na swoje jednostki.   
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Ad.15. Zamknięcie obrad sesji.    

 
K. Warylak – w związku z wyczerpaniem porządku sesji, zamykam obrady              

XXXVI sesji Rady Miejskiej w Kamieniu Krajeńskim. Dziękuję wszystkim za 
obecność. 
 

Na tym obrady XXXVI sesji zakończono.   
 
 

                                                             P r z e w o d n i c z ą c y  

 Protokołowała                                                Rady Miejskiej 

/-/ Izabela Turzynska 

                                                              /-/ Kazimierz Warylak  

 


